

中文社会科学引文索引(CSSCI)来源期刊
全国中文核心期刊
RCCSE中国核心学术期刊
全国高校社科精品期刊
华东地区优秀期刊
入选江西省第二届名刊工程

ISSN 1008-2972
CN 36-1224/F

Q K 2 2 3 1 9 3 7

江西财经大学学报

JIANGXI CAIJING DAXUE XUEBAO

- ◆ 习近平关于防范化解经济风险重要论述的生成逻辑、核心要义及价值意蕴
- ◆ 新发展理念下的政府治理效率评价：“尽力而为”还是“量力而行”
- ◆ 养老保险全国统筹的基础养老金计发办法设计
- ◆ 中美经贸摩擦背景下国际大豆贸易格局演变与中国议价能力变化
- ◆ 增值税抵扣权之证成：一场内部与外部证成理论的辩论

JOURNAL OF
JIANGXI UNIVERSITY OF
FINANCE AND ECONOMICS



2022 4

目 录

习近平新时代中国特色社会主义思想

- 习近平关于防范化解经济风险重要论述的生成逻辑、核心要义及价值意蕴 吴宗伟 3

学术顾问

(按汉语拼音排序)
陈金龙 范从来
江 平 戚聿东
王化成 姚 洋
张雷声 赵曙明
朱 晶

编委会主任

邓 辉

主编

李春根

副主编

蒋尧明
史言信
李 有

经济管理

- 新发展理念下的政府治理效率评价：“尽力而为”还是“量力而行” 段培新 孟 濑 22
资源编排视角下连锁零售企业的自有品牌构建模式：
中石化易捷“卓玛泉”品牌的案例研究 李 宏 应文池 孙道军 35
贸易政策不确定性与中国企业进出口
——基于时间分布、阶段偏离与国别冲击差异三重视角的分析 申瑛琦 张 龙 刘金全 47

保险与保障

- 养老保险全国统筹的基础养老金计发办法设计 毛 婷 58
养老服务老年用户反馈的有效性：一个演化博弈分析 岳向华 林毓铭 71

“三农”研究

- 中美经贸摩擦背景下国际大豆贸易格局演变与中国议价能力变化 韩 冬 李光泗 83
价值感知、社会资本对农户秸秆还田技术采纳行为的影响 任 重 郭 焱 97
机制设计视角下中国农地制度激励相容机制研究 李怡忻 蒋 妍 108

法与经济

- 增值税抵扣权之证成：一场内部与外部证成理论的辩论 褚睿刚 123
回归拟制性规范：《契税法》第2条第3款释义学省思 叶金育 郑乐生 136

书 评

- 浅析实现共同富裕的路径探索
——评《西北地区反贫困战略与政策研究》 梁 变 马俊峰 封二

Journal of Jiangxi University of Finance & Economics

Number 4 (Serial No.142), July, 2022

CONTENTS

•Xi Jinping's Thought on Socialism with Chinese Characteristics in the New Era•

The Generating Logic, Core Essence and Value Implication of Xi Jinping's Important Exposition on Preventing and Defusing Economic Risks By WU Zong-wei 3

•Study and Implementation of the Spirit of the Sixth Plenary Session of the 19th Central Committee of CPC•

The Core Essence and Times Value of Mao Zedong's Important Discourse on the History of the Party By XIAO Wen-yan, ZHANG Hong-qing 13

•Economy & Management•

Evaluation of Government Governance Efficiency under the New Development Concept: "Do One's Best" or "Do According to One's Ability" By DUAN Pei-xin, MENG Wei 22

The Self-Owned Brand Construction Mode of Chain Retail Enterprises from the Perspective of Resource Arrangement: A Case Study of Sinopec Yijie "Zhuomaquan" Brand

..... By LI Hong, YING Wen-chi, SUN Dao-jun 35

Trade Policy Uncertainty and Import and Export of Chinese Enterprises: An Analysis from the Three Perspectives of Time Distribution, Stage Deviation and Country Shock Difference

..... By SHEN Ying-qi, ZHANG Long, LIU Jin-quan 47

•Insurance and Security•

The Design of the Basic Pension Calculation and Payment Method for the National Overall Planning of Endowment Insurance By MAO Ting 58

The Effectiveness of the Feedback from Elderly Users in Elderly Care Services: An Evolutionary Game Analysis By YUE Xiang-hua, LIN Yu-ming 71

•Agricultural Researches•

The Evolution of the International Soybean Trade Pattern and the Change of China's Bargaining Power under the Background of Sino-US Economic and Trade Frictions

..... By HAN Dong, LI Guang-si 83

The Influence of Value Perception and Social Capital on Farmers' Adoption of the Straw-Returning-to-Field Technology By REN Zhong, GUO Yan 97

Research on the Incentive Compatibility Mechanism of China's Agricultural Land System from the Perspective of Mechanism Design By LI Yi-xin, JIANG Yan 108

•Law & Economy•

The Justification of the VAT Deduction Right: A Debate between Internal and External Justification Theories By CHU Rui-gang 123

Returning to Fictitious Norms: Reflection on the Interpretation of Article 2, Clause 3 of the Deed Tax Law By YE Jin-yu, ZHENG Le-sheng 136

•Book Review•

A Brief Analysis of Path Exploration to Realize Common Prosperity: Comment on Research on Anti-Poverty Strategies and Policies in Northwest China

..... By LIANG Wen, MA Jun-feng Inside Front Cover

英文译校：季大方 本期执行编辑：黄晗

欢迎订阅 2023 年

《当代财经》《江西财经大学学报》

The graphic features two journal covers side-by-side against a blue sky and water background. The left cover is for 'Contemporary Finance and Economics' (当代财经), showing its logo, ISSN (1005-0892), and CN (36-1030/F). It lists several article topics. The right cover is for 'Journal of Jiangxi University of Finance and Economics' (江西财经大学学报), also showing its logo, ISSN (1008-2972), and CN (36-1224/F). Both covers include the university's name and seal.

主管单位：江西财经大学

主办单位：江西财经大学

编辑者：《江西财经大学学报》编辑部

出版者：当代财经杂志社

地 址：南昌市双港东大街168号

邮 编：330013

国内订阅：中国邮政集团公司全国各地分公司

国内发行：中国邮政集团公司江西省分公司

国外发行：中国国际图书贸易集团有限公司（北京399信箱）

国外发行代号：BM2487

照排制版：本社电脑制作室

印 刷：南昌航浩印刷有限公司

电 话：0791-83816610(编辑室)

0791-83816907(办公室)

在线投稿网址：<http://cfe.jxufe.edu.cn>

电子邮箱：cfe@jxufe.edu.cn

ISSN 1008-2972



07>



Editor-in-chief: Li Chun-gen

Sponsor: Jiangxi University of Finance and Economics

Edited and published by: Editorial Department of Contemporary Finance & Economics (Add: Jiangxi University of Finance and Economics, Nanchang 330013, P.R.China)

Distributed abroad by: International Book Trading Corporation of China (P.O.Box 399, Beijing, China)

Website: <http://cfe.jxufe.edu.cn>

E-mail: cfe@jxufe.edu.cn

国际标准连续出版物号 ISSN 1008-2972 邮发代号 44-10

国内统一连续出版物号 CN 36-1224/F 定价 20.00元

9 7 万方数据 97228